
Til  
Slagelse Kommune 

Teknik-, Plan- og Landdistriktsudvalget 

Omø den 13. september 2023 

 

Ø-udvalgets anbefaling til at arbejde videre med standardfærge til Omø. 

Ø-udvalget er løbende blevet orienteret om status på Standardfærgeprojektet og senest den 23. 
august 2023. Det er vores oplevelse, at vi har fået svar på vores spørgsmål, og også at vi er blevet 
inddraget i forslag til bl.a. indretning af passagerdelen af færgen. 

Ø-udvalget kan konstatere, at man i projekteringen har taget udgangspunkt i vores ønske, om  

• at vores færger skal overnatte på øerne,  
• at nuværende sejlplan fastholdes,  
• at leasingafgiften ikke kommer til at påvirke færgernes drift og  
• at man sikrer, at færgerne vil kunne sejle i åbent farvand i blæsevejr. 

Ø-udvalget opfordrer til at Byrådet sikrer følgende: 

• At man fortsat arbejder for at vores færger er 2-mand-betjente. 
• At det sikres, at man med offentlig transport kan komme til og fra Stigsnæs, således at det 

passer med færgernes sejlplaner. 
• At man ikke sælger Omøfærgen, før standardfærgen er i sikker drift (erfaringer fra el-færgen 

Ellen). 
• At man sikrer opladningsmulighed på øerne. 

Ø-udvalget appellerer til Byrådet, at etablering af el-færger til øerne ikke bliver en ”spareøvelse”, 
men tværtimod ender med at være en succeshistorie for Slagelse Kommune. Derfor opfordrer Ø-
udvalget til: 

• At Slagelse kommune sikrer, at Statens tilskud på kr. 28 mio kan anvendes til de 
indledende omkostninger, idet det p.t. er uafklaret hvilke krav Søfartsstyrelsen stiller til el-
færgen Ellen. Dermed også de generelle krav som Søfartsstyrelsen måtte stille til el-færger 
fremadrettet. 

• At Slagelse kommune straks søger uforbrugte midler fra den statslige pulje, som har givet 
støtte til udvikling af standardfærgeprojektet. 

Det er Ø-udvalget klare holdning, at også færgerne skal være en del af den grønne omstilling. Derfor 
anbefaler Ø-udvalget, at Slagelse Kommune fortsætter i projektet endnu 10 måneder, så der endelig 
kan tages en kvalificeret beslutning. 

 

Med venlig hilsen 

f. Ø-udvalget 
Ebba Lawaetz, formand 

 


